
Protokół Nr XXXVHI/2022 
z XXXVIII sesji VIII kadencji Rady Gminy Adamów 

odbytej w dniu 29 grudnia 2022 r. 

XXXVII sesja VIII kadencji Rady Gminy Adamów odbyła się w sali narad Urzędu Gminy Adamów 
llb, 22-442 Adamów. 
Sesję rozpoczęto o godz. 9:03, a zakończono o godz. 10:50 
Bożena Skiba - przewodnicząca obrad. 
Adam Walczak - protokolant. 

Radni obecni: 

1. Pani Chmiel Joanna Barbara 
2. Pan Kawałko Jan Henryk 
3. Pan Krawczyk Ryszard 
4. Pan Kuryło Jacek Marian 
5. Pan Lewusz Mirosław Paweł 

6. Pani Polakowska Urszula Mariola 
7. Pani Skiba Bożena Ela 
8. Pani Słota Katarzyna 
9. Pan Sołtys Dariusz Kazimierz 
10.Pan Teterycz Jan Krzysztof 

Radni nieobecni: 

1. Grela Krzysztof Dariusz 
2. Pan Komisarczuk Dariusz 
3. Pan Kostrubiec Piotr 
4. Pan Michałuszko Tomasz Marek 
5. Pani Tyrka-Stećko Beata 

Lista obecności (Zał. Prot. Nr 1) 

Oprócz radnych w sesji udział wzięli: 

1. Pan Dariusz Szykuła 
2. Pan Adam Walczak 
3. Pan Piotr Szmidt 
4. Pani Ewelina Droździel 
5. Marek Barcicki 
6. Pani Maria Sak 
7. Pani Alicja Zawiślak 

8. Pani Danuta Jaworska 

9. Pan Krzysztof Kuźma 

10. Aneta Zub 

11. Anna Romaszko 

- Wójt Gminy Adamów. 
- Z-ca Wójta Gminy Adamów. 
- Sekretarz Gminy Adamów. 

Szykuła - Skarbnik Gminy Adamów. 
- Radca prawny. 
- Dyrektor Szkoły Podstawowej w Suchowoli. 
- Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej 

w Adamowie z siedzibą w Potoczku. 
- Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Adamowie. 
- p. o. Kierownika Centrum Integracji Społecznej 

w Jacni. 
- Inspektor, d/s finansowych gospodarki 

odpadami. 
- Inspektor, d/s oświaty, zdrowia i sportu. 

Lista obecności osób zaproszonych oraz pracowników Urzędu Gminy. 
(Zał. Prot. Nr 2) • 
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Porządek sesji: 

1. Otwarcie seąji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Rozpatrzenie wniosków o zmianę porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu obrad z poprzedniej sesji. 
4. Informacja Wójta o działaniach podejmowanych od ostatniej sesji. 
5. Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał rady. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej. 

- dyskusja, 
- podjęcie uchwały. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2022. 
- dyskusja, 
- podjęcie uchwały. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty. 
- dyskusją 
- podjęcie uchwały. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi 
z dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi. 
- dyskusją 
- podjęcie uchwały. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej. 
- dyskusją 
- podjęcie uchwały. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie uchwały budżetowej na rok 2023. 
- odczytanie opinii Komisji Rewizyjnej i opinii pozostałych Komisji, 
- odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 
- dyskusja nad projektem uchwały budżetowej, 
- głosowanie projektu uchwały budżetowej. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomani na lata 2023-2025. 
- dyskusją 
- podjęcie uchwały. 

13. Rozpatrzenie pism. 

14. Wolne wnioski, informacje i sprawy bieżące. 

15. Zamknięcie obrad sesji 
Przebieg sesji: 

Ad.l. Otwarcia XXXVIII sesji VIII kadencji dokonała Pani Bożena Skiba - Przewodnicząca Rady 
Gminy Adamów. Na podstawie listy obecności Pani Przewodnicząca stwierdziła, że na stan 
15 radnych obecnych jest 10, co stanowi niezbędne ąuorum do prawomocności obrad. 
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Ad.2. Pani Przewodnicząca- poinformowała, iż projekt porządku obrad radni otrzymali 
wraz z zawiadomieniem, po czym zapytała, czy w sprawie porządku obrad ktoś chce zabrać 
głos? 
Nie złożono wniosków w sprawie zmiany porządku obrad. 

Ad.3. Przewodnicząca Rady Gminy Adamów - poinformowała, że protokół z poprzedniej sesji był 
do publicznego wglądu w siedzibie Urzędu Gminy oraz wyłożono go przed sesją na sali 
obrad, gdzie był również do publicznego wglądu. 

Pani Przewodnicząca zapytała, czy do protokołu z XXXVII sesji VIII kadencji z dnia 
20 grudnia 2022 roku ktoś z radnych chce wnieść uwagi? 
Uwag nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady Gminy Adamów zarządziła głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu 
obrad z poprzedniej sesji. 

Głosowanie imienne. 
Za przyjęciem protokołu obrad z poprzedniej sesji głosowali: 
Chmiel Joanna, Kawałko Jan, Krawczyk Ryszard, Kuryło Jacek, Lewusz Mirosław, Polakowska 
Urszula, Skiba Bożena, Słota Katarzyna, Sołtys Dariusz,Teterycz Jan. 
(Zał. Prot Nr 3) 
Za glosowało 10, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Adamów stwierdziła, że protokół z XXXVII sesji VIII kadencji 
Rady Gminy Adamów z dnia 20 grudnia 2022 roku został przyjęty. 

Ad.4. Wójt Gminy Adamów Dariusz Szykuła - złożył informację o działaniach podejmowanych 
od ostatniej sesji. 
(Zał. Prot. Nr 4) 

Ad.5. Wójt Gminy Adamów Dariusz Szykuła - złożył sprawozdanie z wykonania uchwał Rady 
Gminy podjętych na poprzedniej sesji. 
(Zał. Prot. Nr 5) 

Ad.6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej. 

Pani Ewelina Droździel-Szykuła - Skarbnik Gminy Adamów poinformowała radnych, 
że stosowne materiały zostały im przekazane wraz z zawiadomieniami na obrady XXXVIII 
sesji Rady Gminy Adamów. Skarbnik zaznaczyła, że chciałaby wprowadzić zmiany, które 
będą miały odzwierciedlenie w wieloletniej prognozie finansowej i jeżeli radni wyrażą 
zgodę to i uchwała budżetowa zostanie również zwiększona o dodatek węglowy, koszty 
obsługi wniosków za zapewnienie wyżywienia i zakwaterowania uchodźców, jak również 
zwiększono dotację na wypłatę świadczeń dla zapewnienia wyżywienia i zakwaterowania 
uchodźców, zmieniono środki na Klub Senior oraz w załączniku inwestycyjnym i WPF-ie 
pojawiło się nowe zadanie - budowa przydomowych oczyszczalni ścieków w miejscowości 
Bliżów. Jest to związane z tym, że został złożony wniosek na dofinansowanie budowy 
wodociągów wraz z przydomowymi oczyszczalniami ścieków w miejscowości Bliżów 
/a na wodociąg Adamów - Bliżów/ i aby uzyskać pozwolenia na wybudowanie tych 
oczyszczalni ścieków, jest niezbędne dokonanie pewnych jeszcze uzgodnień, na które 
niestety będziemy potrzebowali środków. 
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Rada przychyliła się do wniosku Skarbnika Gminy Adamów. 

Skarbnik Gminy Adamów przedstawiła zasadność wprowadzonych zmian. 

W związku z brakiem pytań oraz wniosków Skarbnik Gminy Adamów odczytała projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy Adamów Bożena Skiba zarządziła głosowanie. 

Glosowanie imienne. 
Za przyjęciem uchwały głosowali: 
Chmiel Joanna, Kawałko Jan, Krawczyk Ryszard, Kuryło Jacek, Lewusz Mirosław, Polakowska 
Urszula, Skiba Bożena, Słota Katarzyna, Sołtys Dariusz,Teterycz Jan. 
(Zał. Prot Nr 6) 
Za glosowało 10, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Adamów stwierdziła, że uchwała została podjęta. 
(Zał. Prot. Nr 7) 

Ad.7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2022. 
Skarbnik poinformowała, że w związku z wyrażeniem przez Radę Gminy dla zmian uchwała 
będzie odczytana w nowym brzmieniu. 

W związku z brakiem pytań oraz wniosków Skarbnik Gminy Adamów odczytała projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy Adamów Bożena Skiba zarządziła głosowanie. 

Glosowanie imienne. 
Za przyjęciem uchwały głosowali: 
Chmiel Joanna, Kawałko Jan, Krawczyk Ryszard, Kuryło Jacek, Lewusz Mirosław, Polakowska 
Urszula, Skiba Bożena, Słota Katarzyna, Sołtys Dariusz,Teterycz Jan. 
(Zał. Prot Nr 8) 
Za głosowało 10, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Adamów stwierdziła, że uchwała została podjęta. 
(Zał. Prot. Nr 9) 

Ad.8. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty. 

Rada Gminy wyraziła zgodę na zmianę kolejność punktów obrad tak, aby przyjąć 
proponowane projekty uchwał: w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty 
za gospodarowanie odpadami komunalnymi, oraz ustalenia stawki tej opłaty i projektu 
uchwały w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi 
z dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi. 
Za głosowałó 10, przeciw 0, wstrzymało się 0. 

Pani Aneta Zub - Pracownik Urzędu Gminy poinformowała radnych, że otrzymali oni projekt 
uchwały wraz z uzasadnieniem, gdzie były przedstawione koszty, jakie Gmina w roku 2023 poniesie 
w związku z tą opłatą. Pani Zub poinformowała, że szacunkowa liczba mieszkańcom określona 
na podstawie deklaracji to 3551 osób. Obecna opłata za odbiór śmieci wynosi 21 zł od osoby, jeżeli 
odpady są segregowane oraz 42 zł, jeżeli są one niesegregowane. Aktualnie mamy zwolnienie 
wprowadzone w związku z kompostowaniem w wysokości 2 zł od mieszkańca. Wójt wyjaśnił, że 
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nastąpił w tym roku wzrost o ok. 200 tys. zł. za odpady, i nie chcąc obciążać tą kwotą mieszkańców, 
proponujemy podnieść opłatę za odbiór śmieci o 1 zł, co daje ok. 40 tys. zł, a pozostałą kwotę 
dołoży Gmina. Radca zaznaczył, że od 2022r. istnieje dopiero możliwość zastosowania przez Gminę 
dopłaty do gospodarki odpadami, wcześniej musiało się to wszystko zbilansować. Skarbnik 
podkreśliła, że do gospodarki odpadami należy jeszcze dodać koszty obsługi. 
Przewodnicząca Bożena Skiba stwierdziła, że we wcześniejszych rozmowach radni zadecydowali, 
o wysokości opłat i postanowiono utrzymać je na dotychczasowym poziomie ze względu 
na ich skalę na tle innych Gmin. Wójt wyjaśnił, że ceny zależą od oferowanej kwoty w przetargu 
oraz ilości mieszkańców widniejących w deklaracjach. Wójt również podkreślił, że dokłada się już 
w naszej gminie do wody i ścieków, a teraz ustawodawca umożliwił podjęcie takiego działania 
w stosunku do odpadów. Następnie stwierdził, że jeżeli Rada jest innego zdania, to zaprasza 
do wykreślenia inwestycji o takiej wysokości, aby zbilansował się budżet. Przewodnicząca Bożena 
Skiba i radny Jacek Kuryło zauważyli, że mamy najwyższe stawki w okolicy. Radny Jan Teterycz 
proponował wykorzystać środki zaoszczędzone na oświetleniu ulicznym lub uzyskane w ramach 
wyrównania utraconych dochodów. Podczas przeprowadzonej dyskusji w dalszej części sesji, Radca 
prawny wyjaśnił, że co innego jest budżet uchwalony a jego realizacja. 
Radny Jan Teterycz zarzucił Wójtowi budowę kosztownej drogi do jednej z posesji, a Skarbnikowi 
iż stawia ona Radę Gminy przed faktem dokonanym przy wprowadzeniu zmian do budżetu 
Wójt odpowiadając, zaznaczył, iż omawiana droga była wielokrotnie sprawdzana przez 
różne instytucje i pod względem formalnoprawnym jest wszystko w porządku, natomiast Skarbnik 
zadeklarowała transparentność proponowanych przez siebie zmian. Wójt podkreślił, że zawsze 
mogą nastąpić nieprzewidziane okoliczności i należy wówczas dokonać zmian w budżecie 
np.: śnieżyca i związane z nią usunięcie przez specjalistyczną firmę śniegu z dachu na hali 
sportowej itp. 
W tym momencie p. o. Kierownika Centrum Integracji Społecznej Krzysztof Kuźnia podziękował 
Radzie Gminy za wsparcie finansowe w postaci dotacji, a w związku z nadchodzącym Nowym 
Rokiem złożył serdeczne życzenia, po czym opuścił salę posiedzeń ze względu na wykonywane 
w tym dniu czynności zawodowe. 
Przewodnicząca Rady Gminy Adamów Bożena Skiba zarządziła głosowanie w sprawie 
ustalenia wysokości stawek 
Radni jednogłośnie /Za głosowało 10, przeciw 0, wstrzymało się 0./ zadecydowali, że stawki 
pozostaną na dotychczasowym poziomie. 
Z uwagi na powyższe Rada Gminy Adamów nie podjęła głosowania w sprawie przyjęcia uchwały 
w zakresie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 
oraz ustalenia stawki tej opłaty. 

Ad.9. Podjęcie uchwały w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi 
z dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi. 

Pani Aneta Zub - Pracownik Urzędu Gminy przedstawiła zasadność przyjęcia projektu 
uchwały. 
W związku z brakiem pytań oraz wniosków Pani Zub odczytała projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy Adamów Bożena Skiba zarządziła głosowanie. 
Glosowanie imienne. 
Za przyjęciem uchwały głosowali: 
Chmiel Joanna, Kawałko Jan, Krawczyk Ryszard, Kuryło Jacek, Lewusz Mirosław, Polakowska 
Urszula, Skiba Bożena, Słota Katarzyna, Sołtys Dariusz,Teterycz Jan. 
(Zał. Prot Nr 10) 
Za głosowało 10, przeciw 0, wstrzymało się 0. 



Przewodnicząca Rady Gminy Adamów stwierdziła, że uchwała została podjęta. 
(Zał. Prot. Nr 11) 

Przewodnicząca Rady Gminy Adamów ogłosiła 10 minutową przerwę. 

Po przerwie. 

Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie wieloletniej progno2y finansowej. 

Skarbnik Gminy Adamów przedstawiła projekt uchwały. 

W związku z brakiem pytań oraz wniosków Skarbnik Gminy Adamów odczytała projekt uchwały. 

Skarbnik odczytała opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie Wieloletniej Prognozy 
Finansowej. 

Przewodnicząca Rady Gminy Adamów Bożena Skiba zarządziła głosowanie. 
Glosowanie imienne. 
Za przyjęciem uchwały głosowali: 
Chmiel Joanna, Kawałko Jan, Krawczyk Ryszard, Kutyło Jacek, Lewusz Mirosław, Polakowska 
Urszula, Skiba Bożena, Słota Katarzyna, Sołtys Dariusz,Teterycz Jan. 
(Zał. Prot Nr 12) 
Za głosowało 10, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Adamów stwierdziła, że uchwała została podjęta. 
(Zał. Prot. Ńr 13) 

Ad.ll. Podjęcie uchwały w sprawie uchwały budżetowej na rok 2023. 

Pan Mirosław Lewusz - Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Adamów 
odczytał, że Komisja Rewizyjna, w oparciu, o opinie Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, 
Pomocy Społecznej i Porządku Publicznego Rady Grniny Adamów i Komisji Budżetu, 
Finansów, Rolnictwa, Spraw Gospodarczych i Ochrony Środowiska Rady Gminy Adamów, 
oraz po przeprowadzonej dyskusji i wyjaśnieniach, pozytywnie opiniuje projekt budżetu 
Gminy Adamów na rok 2023. 

Pani Urszula Polakowska - członek Komisji Budżetu, Finansów, Rolnictwa, Spraw 
Gospodarczych i Ochrony Środowiska Rady Gminy Adamów odczytała opinię Komisji 
w sprawie wyrażenia pozytywnego zaopiniowania projekt budżetu Gminy Adamów 
na rok 2023. 

Pani Katarzyna Słota - członek Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Pomocy 
Społecznej i Porządku Publicznego Rady Gminy Adamów odczytała opinię Komisji 
w sprawie wyrażenia pozytywnego zaopiniowania projekt budżetu Gminy Adamów 
na rok 2023. 

Skarbnik Gminy Adamów odczytała uchwałę Regionalnej Izby Obrachunkowej, w sprawie 
zaopiniowała projektu uchwały budżetowej na rok 2023 oraz uchwałę w sprawie możliwości 
sfinansowania deficytu. 
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Skarbnik zaznaczyła, że z racji tego, że OSP Suchowola, spłaciła w tym roku zaciągniętą 
pożyczkę w załączniku przychody i rozchody nastąpiła zmiana w stosunku do materiałów, 
jakie otrzymali radni. 

W związku z brakiem pytań oraz wniosków Skarbnik Gminy Adamów odczytała projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy Adamów Bożena Skiba zarządziła głosowanie. 

Glosowanie imienne. 
Za przyjęciem uchwały głosowali: 
Chmiel Joanna, Krawczyk Ryszard, Kuryło Jacek, Lewusz Mirosław, Polakowska Urszula, Skiba 
Bożena, Słota Katarzyna, Sołtys Dariusz, Teterycz Jan. 
(Zał. Prot Nr 14) 
W związku z awarią urządzenia do głosowania radny Jan Kawałko głosował za przyjęciem projektu 
uchwały ręcznie imiennie. 
(Zał. Prot. Nr 15) 
Za głosowało 10, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Adamów stwierdziła, że uchwała została podjęta. 
(Zał. Prot. Nr 16) 

Ad. 12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomani na lata 2023-2025. 

Anna Romaszko - Pracownik Urzędu Gminy Adamów poinformowała, że weszły w życie 
przepisy, które obligują do przyjęcia przez Gminę jednego wspólnego Programu Profilaktyki 
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomani. 

W związku z brakiem pytań oraz wniosków Pani Anna Romaszko odczytała projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy Adamów Bożena Skiba zarządziła głosowanie. 

Glosowanie imienne. 
Za przyjęciem uchwały głosowali: 
Chmiel Joanna, Krawczyk Ryszard, Kuryło Jacek, Lewusz Mirosław, Polakowska Urszula, Skiba 
Bożena, Słota Katarzyna, Sołtys Dariusz, Teterycz Jan. 
(Zał. Prot Nr 17) 
W związku z awarią urządzenia do głosowania radny Jan Kawałko głosował za przyjęciem projektu 
uchwały ręcznie imiennie. 
(Zał. Prot. Nr 15) 
Za głosowało 10, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Adamów stwierdziła, że uchwała została podjęta. 
(Zał. Prot Nr 18) 

Ad. 13 i 14 Rozpatrzenie pism. Wolne wnioski, informacje i sprawy bieżące. 

• Wójt Gminy Adamów poinformował, że właśnie się dowiedział, iż wniosek w sprawie 
budowy wodociągu Adamów-Bliżów nie otrzyma dofinansowania, gdyż znalazł się na 129 
miejscu. 

• Wójt przekazał również informację, iż nawiązano współpracę z urbanistą z Zamościa, który 
dokona wstępnej analizy wniosków złożonych w sprawie zmian w planie zagospodarowania 
przestrzennego. 
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Przewodnicząca Rady Gminy Adamów przekazała życzenia świąteczno-noworoczne 
w imieniu dyrekcji i społeczności Szkoły Podstawowej w Suchowoli. 
Przewodnicząca Rady Gminy Adamów wraz z Wójtem Gminy złożyli wszystkim 
mieszkańcom najleosze życzenia z okazji nadchodzącego Nowego Roku 2023. 

Ad. 15. Zamknięcie obrad sesj i. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodnicząca Rady Gminy Adamów Bożena Skiba 
zamknęła XXXVIII sesję VIII kadencji Rady Gminy Adamów. 

protokc 

Adam/Walczak yF PRZEWODNICZĄCA 
W.k> MINY 

Bożena. SKWa 

Nagranie obrad sesji udostępnione jest w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Gminy Adamów 
i stronie internetowej Gminy Adamów. 

r 
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